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ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 

ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   50/2015 
 
 

ΑΠΟΦΑΣΗ   422/2015 
 

 

Στην Καλαμάτα σήμερα,  την 17η  Νοεμβρίου 2015, ημέρα Τρίτη και ώρα 13:00, στο 

Δημαρχιακό Κατάστημα της οδού Αριστομένους 28, συνέρχεται στην 50η/2015 συνεδρίαση η 

Οικονομική Επιτροπή του Δήμου Καλαμάτας, μετά την υπ’ αριθμ. πρωτ. 54880/13-11-2015  

πρόσκληση του κ. Προέδρου, που επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο.  

 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση αυτή ο κ. Μπούχαλης Δημήτριος, Αντιδήμαρχος Καλαμάτας, 

Πρόεδρος της Οικονομικής Επιτροπής και από τα τακτικά μέλη οι κ.κ.: 1) Ηλιόπουλος 

Αθανάσιος (αποχώρηση στην υπ’ αριθμ. 425 απόφαση), 2) Μπασακίδης Νικόλαος, 3) 

Μπεχράκης Σταμάτης (αποχώρηση στην υπ’ αριθμ. 422 απόφαση), 4) Μπουζιάνης Παύλος, 5) 

Νιάρχος Αναστάσιος, 6) Πολίτης Δημήτριος και 7) Φαββατάς Δημήτριος.  

 

Δεν παραβρίσκεται αν και κλήθηκε νόμιμα, το τακτικό μέλος κ. Φάβας Γεώργιος. 

 
Παραβρίσκεται επίσης το αναπληρωματικό μέλος της Οικονομικής Επιτροπής κα Μπελογιάννη 

– Θεοδωρακοπούλου Αναστασία, η οποία συμμετέχει στη συνεδρίαση αυτή αναπληρώνοντας 

τον κ. Φάβα Γεώργιο.  

 

Επίσης στη συνεδρίαση παραβρίσκονται οι επικεφαλής των δημοτικών παρατάξεων 

«ΑΛΛΑΓΗ ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ» κ. Μπρεδήμας Θεόδωρος και «ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ 

ΣΥΜΜΑΧΙΑ ΠΟΛΙΤΩΝ» κ. Αντωνόπουλος Μιχαήλ.  

  

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της συνεδρίασης. 
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 

με τίτλο : 

Έγκριση συνομολόγησης δανείου από το Τ.Π.&Δ. με αποκλειστικό σκοπό την 
εκτέλεση έργων. 

Η με αριθμ. πρωτ. 54902/13-11-2015 σχετική εισήγηση του Προέδρου της Οικονομικής 
Επιτροπής και Αντιδημάρχου Οικονομικών του Δήμου, κ. Μπούχαλη Δημητρίου, η οποία ήταν 
στο φάκελο του θέματος προς ενημέρωση, έχει αναλυτικά ως εξής: 
 
 

Θέμα Έγκριση συνομολόγησης Δανείου από το Τ.Π.&Δ. με 
αποκλειστικό σκοπό την εκτέλεση έργων. 

 
 
    Σύμφωνα με την περίπτωση στ της παρ 1 του άρθρου 72 του 
Ν.3852/2010,ΦΕΚ 87/7-6-2010 τεύχος Α, η Οικονομική Επιτροπή μελετά την 
ανάγκη συνάψεως δανείων, καταρτίζει τους όρους τους και εισηγείται σχετικά στο 
Δημοτικό Συμβούλιο.  

    Επίσης στο άρθρο 264 παρ 1 και 2 του ν. 3852/2010 ορίζονται τα εξής: 

«1. Οι δήμοι και οι περιφέρειες μπορούν να συνομολογούν δάνεια με αναγνωρισμένα 
πιστωτικά ιδρύματα ή χρηματοπιστωτικούς οργανισμούς της Ελλάδας και του εξωτερικού, 
αποκλειστικά για τη χρηματοδότηση επενδύσεων και για τη χρηματοδότηση χρεών τους, 
εφόσον συντρέχουν, σωρευτικά, οι πιο κάτω προϋποθέσεις: 

α) το ετήσιο κόστος εξυπηρέτησης της δημόσιας πίστης κάθε δήμου ή περιφέρειας δεν 
υπερβαίνει το 20% των ετήσιων τακτικών του εσόδων. Το ποσοστό αυτό μπορεί να 
αναπροσαρμόζεται με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και 
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, μετά από γνώμη της Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας και 
της Ένωσης Περιφερειών. 

β) το συνολικό χρέος του δήμου και της περιφέρειας που προβαίνει σε δανεισμό δεν 
υπερβαίνει ποσοστό των συνολικών εσόδων του, όπως αυτό καθορίζεται με απόφαση του 
Υπουργού Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής  Διακυβέρνησης, μετά από 
γνώμη της Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας και της Ένωσης Περιφερειών. Ως συνολικό 
χρέος του θεωρούνται οι συνολικές μακροπρόθεσμες και βραχυπρόθεσμες υποχρεώσεις 
του. 

2.Κατά τα λοιπά ισχύουν οι διατάξεις του άρθρου 176 του ν. 3463/2006, όπως έχουν 
τροποποιηθεί και ισχύουν». 

Με την απόφαση ΥΠ.ΕΣ.Α&Η.Δ. 43093/30.07.2010 καθορίστηκε το ανώτατο όριο 
του συνολικού χρέους δήμου που προβαίνει σε δανεισμό, ως  ποσοστό 60% επί 
των συνολικών εσόδων του. 

Ο Δήμος μας πληροί όλες τις ανωτέρω προϋποθέσεις διότι το ετήσιο κόστος 
εξυπηρέτησης της δημόσιας πίστης του δήμου μας δεν υπερβαίνει το 20% των 
ετήσιων τακτικών του εσόδων και το ανώτατο όριο του συνολικού χρέους δήμου 
δεν υπερβαίνει το  ποσοστό 60% επί των συνολικών εσόδων του, όπως προκύπτει 
από τη σχετική βεβαίωση της οικονομικής υπηρεσίας και τις οικονομικές 
καταστάσεις που επισυνάπτονται σε αυτή.  
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Στο Δήμο μας υπάρχει ανάγκη σύναψης δανείου για την εκτέλεση  των κάτωθι 
έργων:  

 

 Τομέας Τίτλος έργου Προϋπολογισμός 

1 Οδικό δίκτυο, 
μεταφορές 

Αστική ανάπλαση ζώνης οδού 
Αριστομένους από οδό 

Ξενοφώντος μέχρι δημοτικό 
πάρκο. 

1.925.000,00€ 

2 Οδικό δίκτυο, 
μεταφορές 

Ανάπλαση ανατολικής όχθης 
του Νέδοντα από οδό 

Κροντήρη έως Μαρίνα. 
1.170.000,00€ 

3 Οδικό δίκτυο, 
μεταφορές 

Ανάπλαση της ανατολικής 
όχθης του ποταμού Άρι με 
δημιουργία πεζόδρομου - 

ποδηλατοδρόμου. 

378.425,00€ 

4 

Αναβάθμιση δημόσιων 
κτιρίων και 

εγκαταστάσεων και 
εκσυγχρονισμός 
κτιρίων δημόσιας 

διοίκησης 

Επισκευή και διαρρύθμιση 
εγκαταστάσεων κτιρίου 
πρώην καρδιολογικής 

κλινικής του νοσοκομείου 
Καλαμάτας, για την στέγαση 

υπηρεσιών υγείας και 
πρόνοιας του Δήμου 

Καλαμάτας. 

1.364.000,00€ 

5 
Εκπαιδευτικές / 

Αθλητικές 
εγκαταστάσεις 

Κατασκευή δημοτικού χώρου 
αθλητικών δραστηριοτήτων 

στη θέση ΠΑΛΙΑΜΠΕΛΑ 
300.000,00€ 

6 
Εκπαιδευτικές / 

Αθλητικές 
εγκαταστάσεις 

Εγκατάσταση χλοοτάπητα 
στο γήπεδο ποδοσφαίρου 

«πρώην Σφαγεία» και 
βελτίωση λοιπών 
εγκαταστάσεων 

200.000,00€ 

  ΣΥΝΟΛΟ ΑΙΤΟΥΜΕΝΟΥ 
ΠΟΣΟΥ 5.337.425,00€ 

     

  Ωστόσο ο Δήμος δε διαθέτει το αναγκαίο ποσό για την κάλυψη της παραπάνω 
δαπάνης. Γι αυτό προτεινόταν η σύναψη δανείου με το Ταμείο Παρακαταθηκών 
και Δανείων ή με αναγνωρισμένο πιστωτικό ίδρυμα, συνολικού ποσού  
5.337.425,00 ευρώ το 50% είναι από πόρους της ΕΤΕπ ενώ για το υπόλοιπο 50% 
από δάνειο. 

 Σύμφωνα με την 410/2015 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου η Οικονομική 
Επιτροπή με την 379/2015 απόφαση της καθόρισε τους όρους. Το 50% είναι από 
πόρους της ΕΤΕπ ενώ για το υπόλοιπο 50% από δάνειο. 

 

Οι όροι για την συνομολόγηση του δανείου  είναι οι κάτωθι: 
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1. Η διάρκεια εξόφλησης του δανείου να είναι 25 έτη 

2. Οι καταβαλλόμενες δόσεις να είναι μηνιαίες 

3. Το επιτόκιο να είναι κυμαινόμενο για το 50% που είναι από πόρους της 
ΕΤΕπ (Euribor 12Μ +1% περιθώριο ΕΤΕπ+1% εγγύηση +0,32% κόστος 
ΤΠΔ)  ενώ για το υπόλοιπο 50% το επιτόκιο να είναι κυμαινόμενο (Euribor 
6Μ +4,30% περιθώριο αναπροσαρμοζόμενο την 1/1 & 1/7 εκάστου έτους). 

4. Οι ασφάλειες – εγγυήσεις προς διασφάλιση της αποπληρωμής του δανείου 
θα είναι οι προβλεπόμενες από το άρθρο 176 παρ. 5 του Ν. 3463/2006 
όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν. 

   Ακολούθως, ο Δήμος Καλαμάτας  απευθύνθηκε εγγράφως (αρ. πρωτ. 
51812/27-10-2015) σε έξη (6) εμπορικά πιστωτικά ιδρύματα, καλώντας τα να 
υποβάλλουν  προσφορά, για τη συνομολόγηση δανείου ποσού 5.337.425,00€ με 
σκοπό την εκτέλεση των ανωτέρω έργων. 

    Συγκεκριμένα, απευθύνθηκε στην ΕΘΝΙΚΗ Τράπεζα της Ελλάδος, στην Τράπεζα 
Πειραιώς, στην ALPHA BANK, στην τράπεζα EUROBANK ERGASIAS Α.Ε., στην 
Atticabank και στη Συνεταιριστή Πελοποννήσου, και επέδωσε, με αποδεικτικό 
επίδοσης, προσκλήσεις εκδήλωσης ενδιαφέροντος. 

Το μοναδικό πιστωτικό ίδρυμα που απάντησε ήταν αυτό της τράπεζας EUROBANK 
ERGASIAS Α.Ε που η απάντηση ήταν: «Σε συνέχεια σχετικής επιστολής με αρ. 
Πρωτ. 51812/27-10-2015 σας για δανειοδότηση του Δήμου σας, σας 
ενημερώνουμε πως για την ώρα δεν είναι εφικτή η υποβολή προσφοράς από την 
Τράπεζα. Η σχετική αξιολόγηση μελλοντικού σας ανάλογου αιτήματος, θα γίνει 
στα πλαίσια της συνεργασίας του Δήμου με την Τράπεζα και σύμφωνα με τις 
εσωτερικές της εγκριτικές».   

 Επίσης το Τ.Π.& Δανείων με το με αρ. πρωτ. 115575/2-11-2015 μας απάντησε 
ότι μπορεί να χορηγήσει το ανωτέρω δάνειο. 

    Τυπικά αλλά και ουσιαστικά, λοιπόν, κανένα από τα προαναφερόμενα 
πιστωτικά ιδρύματα δεν εκδήλωσε ενδιαφέρον, εντός της ορισθείσας προθεσμίας, 
γεγονός που καταδεικνύει απροθυμία της αγοράς προς αναχρηματοδότηση. 

     Βάσει των ανωτέρω, παρακαλούμε όπως ληφθεί απόφαση και εισήγηση προς 
το Δημοτικό Συμβούλιο περί απροθυμίας της αγοράς, προκείμενου να την 
υποβάλλουμε στο Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων μαζί  με τα σχετικά 
δικαιολογητικά που απαιτούνται  προκειμένου να γίνει η λήψη του δανείου και 
σύμφωνα με τους όρους που αναφέρονται και στο 115575/2-11-2015 έγγραφο 
του. 
                                                            
                                                             Ο Αντιδήμαρχος Οικονομικών 
 
                                                                    Μπούχαλης Δημήτριος 
 
 
 
 
 

Το αναφερόμενο στην πιο πάνω εισήγηση υπ’ αριθμ. πρωτ. 115575/2-11-2015 έγγραφο του 
Ταμείου Παρακαταθηκών & Δανείων έχει ως εξής: 
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Επί του θέματος εξελίσσεται διαλογική συζήτηση ως εξής: 

 
Όπως η απόφαση που έχει ληφθεί από το Δημοτικό Συμβούλιο. Έγινε ίδια 
διαδικασία, πάλι πήγαμε στις τράπεζες, δεν πήραμε απάντηση, αρνητικές ήταν 

οι τράπεζες. Να πούμε ότι το δάνειο αυτό είναι κατά 50% χρηματοδοτούμενο απ’ την 
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, με ένα πάρα πολύ χαμηλό επιτόκιο, το οποίο είναι της 
τάξεως του 2,32% συν το περιθώριο δωδεκαμήνου. Είναι 1% περιθώριο, συν 1% η 
Ευρωπαϊκή Τράπεζα, το ΕΤΕΠ, συν 0,32 το κόστος εξυπηρέτησης. Αυτό κάνει 2,32 συν 
δωδεκάμηνο euribor. Το δωδεκάμηνο euribor αυτή τη στιγμή είναι 0,082, δηλαδή κάτω από 
0,1% για να καταλάβατε. Οπότε μιλάμε για ένα δάνειο κάτω από 2,5%.  
Το άλλο 50% είναι από το Παρακαταθηκών και Δανείων, ίδιο με το προηγούμενο, 4,30 συν 
euribor εξαμήνου, το οποίο, όπως σας είπα και πριν, το euribor εξαμήνου είναι και αυτό 
σχεδόν στο μηδέν.  
Ερωτήσεις. Σύντομοι, παρακαλώ.  
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Κύριε Πρόεδρε, για το θέμα αυτό έχουμε τοποθετηθεί και σε προηγούμενο 
Συμβούλιο, απλώς ήθελα να πω το εξής: Ότι βλέπουμε ένα δάνειο 5.337.000 

και τα 5.000.000 αφορούν την πόλη της Καλαμάτας ενώ μόλις 375.000 θα πάνε για μια 
ανάπλαση στον ποταμό του Άρι.  
Το δάνειο αυτό θα πληρωθεί από όλους τους δημότες, από όλο το Δήμο. Αν είναι νόμιμο και 
αν είναι σωστό όλα αυτά τα χρήματα να πηγαίνουνε μέσα στην πόλη και στα Τοπικά 
Διαμερίσματα και στις Δημοτικές Ενότητες να μην πηγαίνει ούτε μία δραχμή, ενώ θα 
πληρώσουν οι δημότες και σε αυτές τις περιοχές.  

 
Άλλη μια ερώτηση σε αυτό. Εδώ που λέει τομέας…, «στο Δήμο μας υπάρχει 
ανάγκη σύναψης δανείου για την εκτέλεση των κάθετων έργων». Έχει τρεις 

στήλες. Στην πρώτη στήλη λέει απάνω επικεφαλίδα «τομέας». Δεύτερη στήλη «τίτλος 
έργου» και τρίτη στήλη «προϋπολογισμός».  
Κάτω από τις λέξεις «τομέα» υπάρχουν χαρακτηρισμοί γενικότεροι για τα έργα. Θέλω να σας 
ρωτήσω: Από πότε η ανάπλαση της όχθης ενός ποταμιού είναι οδικό δίκτυο και μεταφορές; 
Τι μεταφέρουμε και τι οδικό δίκτυο είναι αυτό; Δεύτερον: Κατασκευή δημοτικού χώρου 
αθλητικών δραστηριοτήτων στη θέση Παλιάμπελα. Ονομάζεται εκπαιδευτικές αθλητικές 
εγκαταστάσεις. Και τρίτον: Εγκατάσταση χλοοτάπητα στο γήπεδο ποδοσφαίρου, το βάζει σε 
τίτλο εκπαιδευτικές και αθλητικές εγκαταστάσεις. Από πού βγαίνουνε οι τίτλοι αυτοί των 
τομέων και γιατί δεν ανταποκρίνονται στην πραγματικότητα των έργων.    
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Άλλη ερώτηση;  

 
Κύριε Πρόεδρε, εγώ θα ήθελα να ρωτήσω πάρα πολύ επιγραμματικά ότι το 
επιτόκιο το οποίο δίνει το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων σε σχέση με 

αυτό που θα έδινε μία εμπορική τράπεζα είναι ακριβότερο ή φθηνότερο από το Ταμείο 
Παρακαταθηκών και Δανείων;  

 
Πάμε ανάποδα.  
Αυτή τη στιγμή καμία εμπορική τράπεζα δεν δίνει δάνειο. Σε ελάχιστους και 

κάτω από ειδικές προϋποθέσεις.  
 
ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ: Αν έδινε. 

 
Αν έδινε, σίγουρα για μένα θα έδινε παραπάνω απ’ αυτό το επιτόκιο. Έτσι; Δεν 
το συζητάμε.  

Αυτό που είπατε, κ. Μπεχράκη, να πω ότι έχουμε λάβει απόφαση, έχει πάει ήδη μια επιστολή 
στο Παρακαταθηκών και Δανείων ποια δάνεια μπορεί να συναφθούν με βάση αυτό το 
πρόγραμμα που είναι μέσω της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων. Και αν ενθυμείστε τότε, 
είχαμε βάλει αρχικώς και το πανί της Τέντας το οποίο κόπηκε. Είναι συγκεκριμένοι, λοιπόν, οι 
κωδικοί, ο τομέας και εκεί μπαίνει το κάθε έργο. Υπάρχει ήδη μια προσυνεννόηση, έχουνε 
γίνει και επαφές, έχουμε πάρει και επιστολή στην οποία απορρίφθηκε και το πανί της Τέντας 
και όλα αυτά τα παραπάνω έχουν εγκριθεί. Έτσι κι αλλιώς υπήρχε και συνεννόηση και με την 
προτροπή και του κυρίου Χασάπη, του νέου Υφυπουργού και με αυτή την προτροπή ο Δήμος 
Καλαμάτας αποτάθηκε και στην Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, προκειμένου να 
εκτελεστούν κάποια αναπτυξιακά έργα.  
Κύριε Φαββατά, συγνώμη, εσείς τι ερώτηση κάνατε; Το θυμάμαι, εντάξει. Είπατε αν είναι 
νόμιμο ή αν είναι συνταγματικό, δεν ξέρω τι είπατε. Όσο νόμιμο ήτανε και ο δημότης της 
Καλαμάτας να πληρώσει τα 5.000.000 υποχρεώσεων του Δήμου Θουρίας, άλλο τόσο είναι και 
τώρα, αναλογικά βέβαια πάντα, να πληρώσουν οι δημότες για κάποια έργα που γίνονται στον 
ευρύτερο Δήμο Καλαμάτας. Ένας Δήμος είμαστε.  
Αυτή ακριβώς είναι η απάντησή μου.  
 

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 



Συνεδρίαση :  50/2015  Τρίτη 17 / 11 / 2015 ΑΠΟΦΑΣΗ   422/2015 

Πρακτικά Οικονομικής Επιτροπής   10

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Ηλιόπουλος. 
 
Εγώ στου κ. Φαββατά θα απαντήσω με άλλη ερώτηση.  
Και κατά πόσον είναι νόμιμο τα έσοδα τα οποία έρχονται από τα χωριά, τα 

οποία είναι τελείως δυσανάλογα με αυτά τα οποία πληρώνει ο Δήμος για ηλεκτροφωτισμό, 
καθαριότητα και για επενδύσεις στα χωριά κάθε χρόνο; Η αναλογία των εσόδων σαφώς είναι 
πολύ χαμηλότερη απ’ αυτά τα οποία δαπανώνται. Και από ποιον πληρώνονται; Από τους 
δημότες της Καλαμάτας. Εκεί δεν σας ενοχλεί;  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Τοποθετήσεις και μπορείτε να…  
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Λοιπόν, η τοποθέτησή μας έχει και…   
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: ….. και με τους κατοίκους, θα δείτε ότι και πάλι τηρείται αυτό.  

 
Η τοποθέτησή μας έχει δύο άξονες, παίρνοντας υπόψη και την προηγούμενη 
συζήτηση. Το πρώτο είναι το πολιτικό σκέλος και πώς επηρεάζεται η 

σημερινή συζήτηση.  
Κοιτάχτε να δείτε, είπατε και προηγούμενα για τη δυσκολία που υπάρχει στη 
διαπραγματευτική θέση της χώρας απέναντι στους δανειστές, αλλά ξεχνάτε να μας πείτε 
ποιος έφερε τη χώρα σε αυτή την κατάσταση. Δηλαδή, μας κατηγορείτε και κατηγορείτε 
πιθανόν και την κυβέρνηση ή και πολιτικούς χώρους γιατί δεν μπορεί να διαπραγματευθεί πιο 
δυναμικά, γιατί δεν μπορεί να επιβάλλει τις θελήσεις της.   
Καταλαβαίνετε ότι δεν μπορούν να ομιλούν εκείνοι οι οποίοι οδήγησαν τη χώρα σε αυτή την 
κατάσταση και όχι αυτοί που δεν μπορούν να έχουν τη δυναμική εξασφαλισμένη, για να 
επιβάλλουν τις θελήσεις τους ως δανειζόμενοι. Δεν πρέπει ποτέ να το ξεχνάτε αυτό, γιατί 
μπορεί να έχετε στη διάθεσή σας μικρόφωνα, θεσμούς, τοπική εξουσία, αλλά δεν έχετε το 
δίκιο με το μέρος σας.  
Δεύτερον: Η αυτοδιοίκηση είναι ένας θεσμός που από τη φύση του είναι διττός. Και σαν 
εξουσία τοπική, θεσμός δημοκρατικός, αλλά και σαν κίνημα διεκδικητικό. Αυτή τη στιγμή η 
κυβέρνηση θα χρειαζόταν ένα διεκδικητικό αυτοδιοικητικό κίνημα και όχι ένα σιωπηλό 
αυτοδιοικητικό κίνημα. Ένα κίνημα το οποίο όμως θα διεκδικεί απάνω σε σωστά και 
ιεραρχημένα θέματα και θα αναβαθμίζει το κύρος του και θα κατοχυρώνεται παραπάνω στη 
συνείδηση του κόσμου. 
Η αυτοδιοίκηση, θέλω να σας θυμίσω, ότι υπήρχε και πριν από την ίδρυση του ελληνικού 
κράτους και δεν ταυτίζεται με την ύπαρξη του ελληνικού κράτους. Είναι πολύ πιο ισχυρός ο 
θεσμός. Άρα λοιπόν, ένα αυτοδιοικητικό κίνημα, ισχυρά προσανατολισμένο και διεκδικητικό 
και απέναντι στην κυβέρνηση και απέναντι στους δανειστές είναι το πιο χρήσιμο αυτή τη 
στιγμή εργαλείο για να ενισχυθεί η δυναμική της χώρας. 
Πάμε σε τι μας έφερε μέχρι σήμερα σαν χώρα εδώ. Εάν κοιτάξετε τα έργα…  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: …(δεν ακούγεται) 

 
Αμέσως, το συνδέω. Μια κουβέντα είπατε αλλά μην την λέτε. Λοιπόν, να την 
πείτε αλλά θα πάρετε την απάντηση.  

Ακούστε με τώρα, ακούστε να δείτε. Εάν εμείς σαν χώρα έχουμε πάρει 960 δισεκατομμύρια 
ευρώ, πηγαίνανε στις ανάγκες των εργαζομένων, της χώρας και της οικονομίας, θα ήτανε μια 
άλλη χώρα σήμερα. Το ίδιο ακριβώς πράγμα κάνετε και εσείς. Αντί για να πηγαίνουν σε 
πραγματικές ανάγκες, οδηγείτε το Δήμο σε ορισμένες αναγκαιότητες που υπάρχουν, το να 
είναι καλύτερο το ποτάμι, να πηγαίνουμε καλύτερα τη βόλτα μας, να έχουμε ένα γήπεδο το 
οποίο να έχει χλοοτάπητα.  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: 
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Προσέχτε όμως. Αντί να αγωνιζόμαστε για να πάρουμε ένα δάνειο, μια χρηματοδότηση μέσα 
από ένα πρόγραμμα, από το ΕΣΠΑ, από κάποιο άλλο πρόγραμμα, παίρνουμε δάνειο το οποίο 
το φορτώνουμε σημειακά στους κατοίκους της Καλαμάτας. Δηλαδή, αντί για να πάρουμε και 
να διεκδικήσουμε για να γίνουν επενδύσεις σε αθλητικές δραστηριότητες και υποδομές της 
χώρας, παραιτούμαστε απ’ αυτή τη διεκδίκηση, παραιτούμαστε απ’ αυτή τη διεκδίκηση και 
γυρίζουμε στους καλαματιανούς και τους λέμε «θα δανειστούμε για να έχετε αυτή την 
υποδομή». 
Την ίδια στιγμή το ελληνικό κράτος εισπράττει θεσμικά φόρους από τους πολίτες μέσα από 
τη φορολογία τους, τη νόμιμη φορολογία τους και πρέπει να αποδίδει η φορολογία αυτή το 
μέρος και το μερίδιο που αφορά την τοπική αυτοδιοίκηση και εδώ πέρα πρέπει να γίνεται 
σκληρός διαπραγματευτικός αγώνας και με την κυβέρνηση, αλλά και να της στέλνετε και 
μήνυμα…  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σε βλέπω στο Λαφαζάνη όπως πας.  

 
Με βλέπεις συνεχώς ο πολιτικός μου φορέας να είναι κυβέρνηση για πολλά 
χρόνια, εσύ με τον Κυριάκο τον Μητσοτάκη δεν πρόκειται να ευτυχήσεις.  

Ακούστε κάτι να τελειώσουμε. Δηλαδή, η αστική ανάπλαση της ζώνης οδού Αριστομένους 
ζητάμε να γίνει ένα έργο δύο εκατομμυρίων περίπου προϋπολογισμού…  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Τα έχουμε πάρει απόφαση στο Δημοτικό Συμβούλιο. Επί του θέματος.  

 
Επί του θέματος είναι ότι δεν πρέπει να συνεχίσετε σε αυτή την κατεύθυνση 
και σε σχέση και με το προηγούμενο θέμα, πρέπει να ξέρετε όταν λέτε ότι 

εμείς είμαστε, σήμερα μπορούμε να εξυπηρετήσουμε τις ανάγκες μας, εάν οι προηγούμενες 
Δημοτικές Αρχές φερόντουσαν κατά τρόπο πολιτικά ασύστολο και δεσμευτικό για μας, για 
σήμερα, σήμερα δεν θα μπορούσαμε να είμαστε εμείς σε αυτή τη θέση που βρισκόμαστε.  
Άρα λοιπόν, με αυτό το πνεύμα και ότι επειδή οι ανάγκες αυτές δεν είναι οι ιεραρχημένες και 
οι αναγκαίες, εμείς καταψηφίζουμε και ζητάμε να μπει άλλη ιεράρχηση των έργων και μέσα 
σε αυτά τα πλαίσια να κρίνουμε αν είναι αναγκαία ή όχι μια τέτοια δανειοδότηση.  

 
Θα κάνετε τοποθετήσεις και οι υπόλοιποι ή θα πάμε σε ψηφοφορία;  
Κύριε Μπουζιάνη. 

 
Είναι αλήθεια ότι ανοίγει πολλά θέματα ο αγαπητός συνάδελφος ο κ. 
Μπεχράκης και τώρα μας προσφέρεται να του απαντάμε, τώρα είναι 

ενδιαφέρον.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: …(δεν ακούγεται) 

 
Όχι, γιατί ακούμε καταγγέλσεις, διεκδικήσεις, τώρα η αυτοδιοίκηση να γίνει 
αυτοδιεκδίκηση, δεν ξέρω, ένα συμψηφισμό, το τι κάνανε παλαιότερα, το τι 

γίνεται τώρα. Ξεχνάει προφανώς ότι τα στελέχη τα οποία για χρόνια υπηρέτησαν το σύστημα 
που καταγγέλλει και σε πολλά έχει δίκιο, εγώ θα συμφωνήσω μαζί του, τους έχει εντάξει 
σήμερα το κόμμα του, τους έχει αγκαλιάσει, τους έχει κάνει Υπουργούς και υπηρετούν 
σήμερα, λοιπόν, τη νέα κυβέρνηση. Προφανώς έχει πάθει διχασμό ο άνθρωπος, τώρα δεν 
ξέρει τι να κάνει.  Απ’ τη μια να βρίσκεται, στηρίζει την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ αλλά απ’ την άλλη 
αλληθωρεί όντως προς την κυβέρνηση του κ. Λαφαζάνη, γιατί καταγγέλλει αυτά που κάνει η 
κυβέρνηση, αλλά από μέσα, με διάθεση κριτικής. Λοιπόν, εδώ μας έχει μπερδέψει. Γιατί δεν 
καταδικάζει με τον ίδιο τρόπο και το δανεισμό που ζητάει η χώρα απ’ τους δανειστές; Και στο 
προηγούμενο Συμβούλιο μου είχε κάνει εντύπωση, όταν μιλήσαμε για το ΦΠΑ, που λέει να 
διεκδικήσουμε απ’ την κυβέρνηση και απ’ τους δανειστές. Αυτούς που καταγγέλλαμε και θα 
σκίζαμε τα μνημόνια τώρα θα πάμε να διεκδικήσουμε, να συζητήσουμε μαζί τους. Εδώ μας 
έχει μπερδέψει. 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ:  

ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: 
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Αυτό που θα ήθελα να πω σε σχέση με αυτά που ακούστηκαν όσον αφορά το δάνειο το 
οποίο θα πληρώσουν οι δημότες και βέβαια θα πληρώσουν οι δημότες. Μα τα έργα τα οποία 
θα γίνουν, όλα αυτά τα οποία αναφέρονται στην εισήγηση είναι έργα τα οποία θα υπηρετούν, 
θα εξυπηρετούν και θα απολαμβάνουν οι δημότες. Άρα λοιπόν, οι δημότες θα τα πληρώσουν. 
Ποιος θα τα πληρώσει; Άλλος; Είναι λογικό αυτό. Είτε το θέλουν, είτε όχι. Αυτά.  

 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: …(δεν ακούγεται) 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Δεν έχετε το λόγο, κ. Μπεχράκη.  
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: …το δάνειο να πάρετε, να βγείτε στις επόμενες εκλογές. Αυτό σας ενδιαφέρει.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κε Μπεχράκη, θα το παίρναμε το ’19 το δάνειο και όχι τώρα! 
 
ΜΠΟΥΖΙΑΝΗΣ: Έχετε κάποια πληροφορία να μας πείτε; 
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: …(δεν ακούγεται) 

 
Ας ανοίξει η κυβέρνηση πάλι τους κρουνούς και δεν παίρνουμε δάνειο.  
Κύριε Νιάρχο, έχετε το λόγο.  

 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: …(δεν ακούγεται) 
 
ΜΠΑΣΑΚΙΔΗΣ: …(δεν ακούγεται) 

 
Κύριε Μπεχράκη στερείτε το λόγο από τον κ. Νιάρχο. 
Κύριε Μπασακίδη σας παρακαλώ! 

 
Κοιτάξτε να δείτε, συνάδελφοι, είναι φανερό τώρα και δεν νομίζω ότι το 
αμφισβητεί κανένας ότι υπάρχει μια δυσαναλογία έργων και δαπανών. Απ’ τη μια 

μεριά έχουμε το κέντρο, αυτό που λέμε τουριστική βιτρίνα της πόλης και απ’ την άλλη μεριά 
δεν έχουμε μόνο τις Δημοτικές Ενότητες, αλλά και τις γειτονιές της πόλης της Καλαμάτας που 
υπάρχει έλλειμμα έργων και δαπανών.   
Και βέβαια μερικές φορές λέτε και την αλήθεια. Βέβαια με έκπληξη τα ακούμε, αλλά εντάξει, 
δηλαδή, όπου πληρώνουν να τους κάνουμε κάνα έργο. Τις Δημοτικές Ενότητες, είναι φτωχοί, 
δεν πληρώνουν, ας μην έχουν δρόμο να πάνε στο χωράφι τους, ας μην έχουν δρόμο να πάνε 
στο στάβλο τους, όποιος πληρώνει θα έχει, θα βλέπει, θα του φτιάξουμε κάτω τσιμέντο, 
μπορεί να του κάνουμε και μωσαϊκό και όποιος είναι φτωχός ας είναι μες στη λάσπη και ας 
γκρεμοτσακίζεται στο σκοτάδι. 
Αυτό κατάλαβα απ’ αυτά που λέτε. Απ’ αυτά που λέτε, ότι όποιος πληρώνει πρέπει να 
απολαμβάνει. Αυτό δεν υποστηρίζετε; Και λέτε όποιος έχει πληρώνει; Άρα θα του κάνουμε το 
έργο. Και όποιος δεν έχει ας είναι μέσα στη λάσπη. Προφανώς.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: …(δεν ακούγεται) 

 
Εντάξει, μπορεί να κατάλαβα λάθος, εγώ αυτά άκουσα. Εντάξει, να τα 
απομαγνητοφωνήσετε μετά να δείτε, ποιος έχει κάνει λάθος.  

Και απ’ την άλλη μεριά, με το δάνειο εδώ, σας ακούμε και υπερηφανευόσαστε γιατί τα έσοδα 
του Δήμου της Καλαμάτας υπερβαίνουν το 20% του δανεισμού που πρέπει αυτό να 
αντιστοιχεί, να εξυπηρετεί ο Δήμος της Καλαμάτας. Εε βέβαια γίνεται και αυτό, εδώ η κρατική 
επιχορήγηση συνέχεια μειώνεται, τα τελευταία χρόνια οι εισπράξεις σας από δημοτικά τέλη 
αυξάνονται, 35 εκατομμύρια προβλέπει ο προϋπολογισμός του ’16 από ίδια έσοδα. Μας 
γδάρατε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΝΙΑΡΧΟΣ:  

ΝΙΑΡΧΟΣ: 
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ΚΑΤΑ θα ψηφίσουμε σε αυτό το θέμα και σας καλούμε να καταγγείλετε αυτή την πολιτική 
που οδηγεί τους Δήμους να προσφεύγουν στη δανειοδότηση και να απαιτήσετε να 
αποδοθούν οι παρακρατημένοι πόροι. Τα τελευταία 20 χρόνια έχουν παρακρατηθεί και 
επαναλαμβάνετε πάλι ότι ο Σαμαράς και ο Βενιζέλος δώσανε 4 εκατομμύρια. Μα το έχουμε 
ξαναπεί τόσες φορές. Τα έχουμε πει πόσες φορές αυτά.  
 

Στο σημείο αυτό αποχωρεί από τη συνεδρίαση ο κ. Μπεχράκης. 

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και πρέπει να τα λέμε να τα εμπεδώσουμε.  

 
Ναι, ναι, συμφωνήσατε τα 50 να γίνουν 4 που χρωστάγανε. Εντάξει, τέτοια 
συμφωνία καλή είναι, όλοι την θέλουν. Αυτοί που χρωστάνε.    

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Ηλιόπουλος.  

 
Λοιπόν, τώρα ο κ. Μπεχράκης έφυγε, αλλά θα του τα πει ο κ. Φαββατάς. 
Αυτός, λοιπόν, που έφερε τη χώρα, κ. Μπεχράκη, που είστε απών αυτή τη 

στιγμή και φαντάζομαι αναφέρεστε στις κυβερνήσεις της Νέας Δημοκρατίας και της 
συγκυβέρνησης με το ΠΑΣΟΚ, είναι αυτοί οι οποίοι θέσπισαν το Νόμο Κατσέλη, τον Κώδικα 
Δεοντολογίας με την τράπεζα και προστάτεψαν την πρώτη κατοικία για πέντε χρόνια, όταν 
εσείς μέσα σε δέκα μήνες παραδίδετε το 75% και προστατεύετε μόνο το 25% των 
δανειοληπτών. Αυτή είναι η κυβέρνηση η δικιά σας και αυτές ήταν οι κυβερνήσεις οι 
προηγούμενες. Θα υπάρχει ο Νόμος Κατσέλη, να το θυμόμαστε. Η κα Λούκα Κατσέλη ήτανε 
προνοητική. Λοιπόν, ένα αυτό. 
Το δεύτερο: Τα ρίχνει πάρα πολύ ωραία ο κ. Μπεχράκης τις ευθύνες στους Δήμους και λέει 
πάμε για ένα διεκδικητικό, αυτοδιοικητικό κίνημα κλπ. - κλπ. Προστατεύει έτσι και την 
κυβέρνησή του, φαντάζομαι ότι τα εννοεί και για την κα Δούρου όλα αυτά να πάει να 
διεκδικήσει και να είναι διεκδικητική στην κυβέρνηση. 
Λοιπόν, όσον αφορά το θέμα που συζητάμε. Μας είπε ο κ. Μπεχράκης και για δάνειο από το 
ΕΣΠΑ, δεν ξέρω αν δίνει το ΕΣΠΑ, Πρόεδρε, δάνεια. Τέλος πάντων. Καινούργια ανακάλυψη 
είναι. Μπορεί να το υιοθετήσει ο κ. Χαρίτσης και να δίνει και δάνεια. Δεν κατέθεσε η 
αντιπολίτευση, κ. Πρόεδρε…      

 
Κύριε Πρόεδρε, δεν είπε αυτό. Επειδή δεν είναι εδώ ο κ. Μπεχράκης, δεν είπε 
αυτό. Δεν είπε για δάνειο για το ΕΣΠΑ. Δεν είπε δάνειο για το ΕΣΠΑ. Είπε αν 

ανοίξει το ΕΣΠΑ. Δεν είναι το σωστό όμως. Λέει ψέματα. Δεν είναι το σωστό.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μην διακόπτετε. Το είπατε, καταγράφτηκε.  

 
Δεν κατέθεσε η αντιπολίτευση, κ. Πρόεδρε, και αυτό είναι το ζουμί της 
υπόθεσης κάποια πρόταση συγκεκριμένη για άλλα έργα, αφού διαφωνεί με 

αυτά τα οποία προτείνουμε εμείς, προκειμένου να περιληφθούν στο δάνειο. Γενικολογίες και 
αοριστολογίες. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Αντωνόπουλος.  

 
Κύριοι συνάδελφοι, κοιτάξτε, άμα θέλουνε να κρίνουνε την 
αντιπολίτευση να την αφήνουνε να τοποθετείται συλλογικά και μετά να 

την κρίνουνε. Δεν θα μπορεί να την κρίνουνε την αντιπολίτευση, κ. Ηλιόπουλε, εκ προοιμίου. 
Έτσι; Και προκαταβολικά κρίνετε την αντιπολίτευση. Και κρίνετε εξ ιδίων τα αλλότρια.  

ΝΙΑΡΧΟΣ: 

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  
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Λοιπόν, προσέξτε τώρα τι γίνεται. Εμείς, για να εξετάσουμε ένα πράγμα και έχει σημασία 
αυτό, η αναχρηματοδότηση συνδέεται άμεσα με το νέο δάνειο του Δήμου Καλαμάτας και 
αυτός ήταν ο λόγος που ψηφίσαμε και θα ψηφίσουμε στο Δημοτικό Συμβούλιο ΚΑΤΑ, γιατί 
χωρίς το ένα δεν υπάρχει το άλλο. Και αυτό, ξέρετε, θα το αποδείξουνε και οι οικονομικές 
βεβαιώσεις που θα πάρετε από το Δήμο, απ’ τη Διεύθυνση Οικονομικού, ότι τα νούμερα αυτά 
δεν βγαίνουνε και είναι υποχρεωτικό να μπείτε στην αναχρηματοδότηση, το γνωρίζω αυτό 
πάρα πολύ καλά…  

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πως το γνωρίζεις; 

 
Θα το δεις, Πρόεδρε. Ας έρθει μία βεβαίωση που να λέει ότι μπορούμε 
να πάρουμε δάνειο χωρίς να… τα παλιά.  

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Άμα δεις τον ισολογισμό του Δήμου Καλαμάτας…  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, φαίνεται άμα δείτε το 20% τι θα πληρώνουμε…  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πολύ παρακάτω. Σου λέω εγώ ότι είναι πολύ παρακάτω.  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είναι πολύ παρακάτω. Ξέρετε κάτι;  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Θα το δεις μεθαύριο, εντάξει.  

 
Είναι ή δεν είναι συνολικά … Πόσο είναι τα ποσοστά των εσόδων; 
Πέστε μου εσείς που είστε οικονομολόγος. Θα δείτε, λοιπόν, ότι αυτά 

συνδέονται πάρα-πάρα πολύ καλά.  
Τώρα κοιτάξτε τι γίνεται. Το να παίρνουμε δάνεια που πολύ αμφιβάλλω αν θα τα πάρει η 
Δημοτική Αρχή, όχι γιατί δεν είναι κάτι που δεν πρέπει να γίνει, αλλά είναι δύσκολες οι εποχές 
που ζούμε και το ξέρετε όλοι πολύ καλά και δεν μπορούμε να πάρουμε εύκολα τέτοιου τύπου 
δανεισμό. Ακόμα και αν κάνετε την αναχρηματοδότηση του παλαιού δανείου, το οποίο με 
ευθύνη της Δημοτικής Αρχής δεν έγινε τόσα χρόνια, όπως είπατε και εσείς, και το φέρνετε 
τώρα. Δεν είναι τυχαίο αυτό.  
Δεύτερον… 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: …(δεν ακούγεται) 

 
Γιατί είπαμε ότι το φέραμε αυτή τη στιγμή και είναι τυχαίο. Δεν είναι 
τυχαίο. Ήρθε τώρα γιατί το είχατε αμελήσει τόσο καιρό και δεν 

μπορούσατε να το κάνετε.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιο είχαμε αμελήσει;  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: Το θέμα της αναχρηματοδότησης.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μα αφού τώρα μας έδωσε τη δυνατότητα να το κάνουμε.  
 
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κάνατε πρόταση και δεν μπορούσατε;  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μα τώρα έγινε. Τώρα μπήκε στο Νόμο. Τώρα μπήκε στο Νόμο.  

 
Έγινε προσπάθεια και δεν μπορούσατε; Δεν έγινε προσπάθεια. Το 
είχατε φέρει ξανά στο Δημοτικό Συμβούλιο; Γιατί τώρα η τράπεζα σας 

είπε ναι; Σας είπε ναι αυτή τη στιγμή η τράπεζα; Σας έδωσε θετική απάντηση; Δύναται λέει. 

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  
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Γιατί; Έχετε πάρει θετική απάντηση και δεν το ξέρουμε; Δύναται λέει, δύναται να πάρετε 
δάνειο.  
Λοιπόν, θα το δούμε αν θα πάρετε δάνειο και πώς θα παρθεί.    
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ναι, θα το δούμε, εντάξει, το ’πες. 

 
Λοιπόν, προσέξτε τώρα κάτι άλλο. Αυτό που μπορούμε όμως να 
κάνουμε εμείς γιατί είπε και ο συνάδελφος ο κ. Μπεχράκης και τον 

παρεξηγήσατε είναι το εξής: Υπάρχει η διεκδίκηση για όλα αυτά τα έργα τα οποία εσείς 
σχεδιάζετε να κάνετε σαν Δημοτική Αρχή σήμερα και μερικά απ’ αυτά έχουνε πραγματικά 
σημασία και αξία, υπάρχει τρόπος μέσα από το ΕΣΠΑ…  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιο ΕΣΠΑ, βρε Μιχάλη; Ποιο ΕΣΠΑ;  

 
Μισό λεπτό. Ο σχεδιασμός, κ. Πρόεδρε, που κάνατε για το ΕΣΠΑ 
αφορούσε την κεντρική πλατεία της Καλαμάτας και πλατείες και 

αναπλάσεις.   
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Αφού αυτό ήταν το έργο.  

 
Μισό λεπτό. Όλοι ζούμε τις αναπλάσεις που γίναν αυτή τη στιγμή στην 
πόλη της Καλαμάτας. Βάλατε εσείς κάποιο από τα έργα τα οποία 

σήμερα θέλετε; Δεν έχει σημασία. Η Δημοτική Αρχή όμως είναι από πιο πριν. Η Δημοτική 
Αρχή είναι από πιο πριν.  
Και σας λέω λοιπόν. Υπάρχουνε και χρηματοδοτικά προγράμματα και από το ΕΣΠΑ και από 
αλλού, πολλά από τα έργα τα οποία εσείς βάζετε σήμερα εδώ, σε αυτό το χρηματοδοτούμενο 
πρόγραμμα, με νέο δανεισμό να μπορούν να γίνουν από κει.  
 
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Να μας τα φέρετε. 

 
Λοιπόν, αυτές είναι οι προτάσεις, κ. Ηλιόπουλε, μην με διακόπτετε.  
 

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούγεται) 
 
Να με προκαλέσετε.  
Λοιπόν, αυτές είναι οι προτάσεις που γίνονται. Αλλά ξέρετε κάτι; Τα 

δανεικά είναι εύκολα. Το ξέρετε; Τα δανεικά είναι εύκολα. Και μάλιστα να κάνεις 
αναχρηματοδότηση του παλιού δανεισμού. Αυτό που είναι δύσκολο είναι να μπορέσεις να 
δουλέψεις, να έχεις μελέτες έτοιμες και να κάνεις έργα, τα οποία η Δημοτική Αρχή τα έχει 
αφαιρέσει και αυτά τα έργα τα οποία κάνει η Δημοτική Αρχή αφορούνε σε ένα μεγάλο 
ποσοστό αναπλάσεις και το ξέρουμε όλοι πολύ καλά.  
Λοιπόν, ανάπλαση στο Μέγαρο Χορού, αυτό είναι με ιδίους πόρους, ανάπλαση σε όλες τις 
εκκλησιαστικές πλατείες.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ιδίους πόρους το Μέγαρο Χορού; ΕΣΠΑ είναι.  

 
Στο ΕΣΠΑ, συγνώμη, στο ΕΣΠΑ. Λοιπόν, έχουνε γίνει και με ιδίους 
πόρους αναπλάσεις. Αναπλάσεις σε όλες τις εκκλησίες και σε όλες τις 

πλατείες, ανάπλαση στην κεντρική πλατεία, λοιπόν. Βλέπουμε, λοιπόν, ότι πρώτη 
προτεραιότητα είναι τα έργα των αναπλάσεων. Άρα, είναι μοιραίο ένας Δήμος ο οποίος 
στηρίζεται σε τέτοιου είδους υποδομές και παίρνει δανεικά για να κάνει ό,τι άλλο θέλει να 
κάνει, να μην έχει τον τρόπο κάποια στιγμή να τα αποπληρώσει.  
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Μπρεδήμας.  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  
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Κύριε Πρόεδρε, θα θέλαμε να πούμε ότι εμείς ως παράταξη είμαστε 
αντίθετοι στην επιλογή των έργων τα οποία έχει κάνει η Δημοτική Αρχή, 

διότι είναι έργα τα οποία έχουν στο μεν κέντρο στόχο τις αναπλάσεις, όπως παλιότερα, τις 
πλατείες. Όμως δεν μπορούμε να πούμε όχι όταν η περιοχή του Άριως, στην οποία πριν από 
καιρό λίγο επισκέφθηκα και είπαν «πρόσεξε, Μπρεδήμα, μήπως και δεν γίνει το έργο». Οι 
κάτοικοι, λοιπόν, εκτός Καλαμάτας αξιώνουν, βεβαίως θα έπρεπε να έχουν γίνει και στο Δήμο 
Θουρίας, να έχει συμπεριληφθεί και σε άλλες περιοχές. Είναι λάθος της Δημοτικής Αρχής η 
επιλογή. Ωστόσο όμως κρίνουμε απαραίτητο ότι το δάνειο αυτό πρέπει να συναφθεί δια το 
λόγον ότι θα υπάρξει, όπως προείπαμε, και ανάπτυξη και θα εργαστούν και οι άνεργοι οι 
οποίοι υπάρχουν.     
Και το κυριότερο είναι ότι επετεύχθη το δάνειο αυτό μέσα από το Ταμείο Παρακαταθηκών και 
Δανείων με μικρότερο επιτόκιο και με έναν υπολογισμό τον οποίον έκανα με βάση τα 
υπάρχοντα θα εγγίζει το 60%, θα είναι μικρότερο απ’ ό,τι να παίρναμε από κάποια εμπορική 
τράπεζα. 
Συνεπώς, είμαστε ΥΠΕΡ της λήψης του δανείου από την τράπεζα. Είμαστε αντίθετοι όμως με 
την επιλογή την οποία κάνατε και βάλατε έργα τα οποία δεν έπρεπε και διότι αφήσατε έξω τα 
Δημοτικά Διαμερίσματα.  

 
Το δάνειο αποφασίζουμε σήμερα, οπότε ψηφίζετε θετικά.  
Ο κ. Μπασακίδης και ο κ. Μπουζιάνης.  

 
Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω ότι το ΕΣΠΑ έχει κατηγορίες και εμείς 
ως Δημοτική Αρχή από το 2007 ανά κατηγορία εκμεταλλευόμαστε όλες τις 

δυνατότητες τις χρηματοδοτικές που μας παρέχει. Μία τέτοια ευκαιρία και δυνατότητα ήταν 
και η ανάπλαση της κεντρικής πλατείας της Καλαμάτας το 2009, όταν υπήρχε το αντίστοιχο 
πρόγραμμα, που χρηματοδοτούσε μόνο αναπλάσεις. Μόνο αναπλάσεις.  
Εκεί, λοιπόν, η Δημοτική Αρχή έκανε μία επιλογή την οποία επαίρονται οι συνάδελφοι σήμερα 
στην Οικονομική Επιτροπή, μία επιλογή που λέει ότι αναπλάσσεται και η κεντρική πλατεία της 
Καλαμάτας, αλλά δεν είναι μία κεντρική πλατεία ενός χωριού όπου περνούν πέντε και δέκα 
άνθρωποι και περνούν και ψυχαγωγούνται ένα απόγευμα. Να θυμίσω ότι η κεντρική πλατεία 
της Καλαμάτας είναι το εμπορικό κέντρο της νοτιοδυτικής Πελοποννήσου, είναι το σημείο 
εκείνο όπου δραστηριοποιούνται και εργάζονται αρκετοί, πάρα πολλοί συμπολίτες μας, οι 
οποίοι διαμένουν στις γειτονιές της πόλης. Είναι το σημείο εκείνο όπου φιλοξενούνται 
επισκέπτες απ’ όλη τη Μεσσηνία τουλάχιστον, οι οποίοι επισκέπτες έρχονται για να 
εξυπηρετηθούν διοικητικά και οικονομικά και εμπορικά και νοσηλευτικά. Επισκέπτονται 
γιατρούς κτλ. - κτλ. Άρα λοιπόν, είναι ένας χώρος υποδοχής των Μεσσηνίων και όχι μόνο 
κατά ένα ελάχιστο.  
Βάζω τελευταία την τουριστική διάσταση διότι η όψη της πλατείας έτσι όπως έχει 
δημιουργηθεί έχει αναβαθμίσει την πόλη πάρα πολύ, με αποτέλεσμα να προτρέπει όλο και 
περισσότερους επισκέπτες να επισκέπτονται την περιοχή. Επομένως, αυτά τα τσάμπα 
χρήματα που πήραμε από το ΕΣΠΑ και επενδύθηκαν με απόφαση της Δημοτικής Αρχής στην 
κεντρική πλατεία, έχουν δώσει πολλαπλάσια έσοδα στο Δήμο και οικονομικά αφενός μεν, 
αλλά και στους ίδιους τους κατοίκους της πόλης, στους ίδιους τους κατοίκους, πρέπει να το 
λάβουμε υπόψη μας αυτό, έχουν δώσει μία προστιθέμενη αξία και έναν τρόπο συμπεριφοράς 
διαφορετικό. 
Όλοι οι Καλαματιανοί απολαμβάνουν αυτό το χώρο που έχει δημιουργηθεί τα τελευταία 
χρόνια, ψυχαγωγούνται, εξυπηρετούνται οικονομικά, διοικητικά κτλ. - κτλ. και βεβαιότατα και 
οι επαγγελματίες εισπράττουν αλλά και ανοίγουν και θέσεις εργασίας. Αυτό δεν πρέπει ποτέ 
να το ξεχνάμε και να μην συγκρίνουμε την πλατεία της Καλαμάτας με την πλατεία του 
χωριού που γεννήθηκα. Δεν είναι δυνατόν.  
 

ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΑΣΑΚΙΔΗΣ:  
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Κύριε Πρόεδρε, μόνο μία κουβέντα. Έχω να πω ότι είναι λάθος η 
τοποθέτηση του συναδέλφου δια τον λόγον ότι η πλατεία δεν χρειαζότανε 

στην Καλαμάτα διότι υπήρχε πλατεία. Δεύτερον, ήταν λάθος κατασκευής και τρίτον, 
μπορούσαν να γίνουν αντιπλημμυρικά έργα στην πόλη και στις συνοικίες…  

 
Ήταν ξεκάθαρος. Το πρόγραμμα αυτό αφορούσε μόνο αστικές αναπλάσεις. Δεν 
μπορούσαμε να κάνουμε διαφορετικά πράγματα.  
 
Κύριε Πρόεδρε, συγνώμη, μόνο μία κουβέντα. Αστικές αναπλάσεις δεν ήταν 
μόνο στην πλατεία της Καλαμάτας. Μπορούσαν να γίνουνε δέκα πλατείες.  

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μα στην παραλία έχουνε γίνει και άλλες.  

 
Εντάξει; Απλώς πήρατε αυτή την απόφαση. Από κει και μετά, επειδή τις 
προηγούμενες μέρες έγινε μια παρουσίαση του ΕΣΠΑ και γι’ αυτό είπε και ο 

συνάδελφος ότι κάποια απ’ αυτά τα έργα που παίρνετε με δάνειο τώρα θα είναι στο νέο 
ΕΣΠΑ.  

 
Δεν θα πάρουμε το δάνειο. Δηλαδή, το δάνειο είναι ξεχωριστό για κάθε έργο. 
Δεν υπάρχει. Μακάρι να γίνει αυτό. Μακάρι να γίνει. Τα είπαμε.  

 
ΜΠΑΣΑΚΙΔΗΣ: …(δεν ακούγεται) 

 
Τα είπαμε, τα είπαμε.  
Η πλειοψηφία ΥΠΕΡ. ΚΑΤΑ είπατε; ΚΑΤΑ, ΚΑΤΑ, ΚΑΤΑ.  

 
ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ: ΥΠΕΡ.  
 
 
 
Η Οικονομική Επιτροπή με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει 
υπόψη της τα προαναφερόμενα, την εισήγηση του Προέδρου της Οικονομικής και 
Αντιδημάρχου  Οικονομικών του Δήμου, τις διατάξεις των άρθρων 72 και 264 του Ν. 
3852/2010, την απόφαση ΥΠ.ΕΣ.Α&Η.Δ 43093/30-07-2010, την υπ΄ αριθμ. 410/2015 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου  καθώς επίσης και την υπ΄ αριθμ. 379/2015 
προηγούμενη απόφασή της, μειοψηφούντων των κ.κ. Φαββατά και Νιάρχου οι οποίοι 
τάσσονται ΚΑΤΑ, κατά πλειοψηφία,  
 

Α  Π  Ο  Φ  Α  Σ  Ι  Ζ  Ε  Ι 
 
Διαπιστώνει την απροθυμία των τραπεζικών ιδρυμάτων, που διατηρούν 
υποκαταστήματα στην περιοχή του Δήμου Καλαμάτας, αφού δεν εκδήλωσε 
ενδιαφέρον τυπικά και ουσιαστικά κανένα από τα έξι (6) τραπεζικά ιδρύματα, στα 
οποία απευθύνθηκε ο Δήμος Καλαμάτας με επίδοση πρόσκλησης εκδήλωσης 
ενδιαφέροντος  προς τούτο, ήτοι Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος, Τράπεζα Πειραιώς, 
Alpha Bank, Τράπεζα Eurobank Ergasias A.E.,  Attica bank  και Συνεταιριστική 
Πελοποννήσου,    

για τη συνομολόγηση  δανείου με αποκλειστικό σκοπό την εκτέλεση έργων του 
Δήμου Καλαμάτας, σύμφωνα με την υπ’ αριθμ. 410/2015 απόφαση του Δημοτικού 
Συμβουλίου Καλαμάτας και την υπ’ αριθμ. 379/2015 απόφαση της Οικονομικής 
Επιτροπής του Δήμου Καλαμάτας, με την οποία εκτός των άλλων καταρτίστηκαν 
και οι όροι για τη σύναψη  του εν λόγω δανείου,  

ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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σύμφωνα με όσα αναφέρονται στην με αριθμ. πρωτ. 54902/13-11-2015 
καταχωρούμενη στο ιστορικό της απόφασης αυτής εισήγηση του Προέδρου της 
Οικονομικής Επιτροπής και Αντιδημάρχου Οικονομικών του Δήμου Καλαμάτας κ. 
Μπούχαλη Δημητρίου,  
 
και κατόπιν αυτού  
 
εισηγείται στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας τη λήψη απόφασης έγκρισης 
συνομολόγησης του εν λόγω δανείου, συνολικού ύψους 5.337.425,00 €, από το 
Ταμείο Παρακαταθηκών & Δανείων, κατά 50% από πόρους της Ευρωπαϊκής 
Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ) και κατά 50% από πόρους του Τ.Π.&Δ.,  για την 
εκτέλεση έργων του Δήμου Καλαμάτας,  

όπως αυτά αναγράφονται στον σχετικό πίνακα της παραπάνω αναφερομένης 
εισήγησης του Προέδρου της Οικονομικής Επιτροπής και Αντιδημάρχου 
Οικονομικών του Δήμου Καλαμάτας κ. Μπούχαλη Δημητρίου,  

με τους όρους που όπως παραπάνω αναφέρεται έχει καταρτίσει για τη σύναψη του 
εν λόγω δανείου η Οικονομική Επιτροπή του Δήμου με την υπ΄ αριθμ. 379/2015 
απόφασή της, που έχουν ως εξής: 

1. Η διάρκεια εξόφλησης του δανείου να είναι 25 έτη 

2. Οι καταβαλλόμενες δόσεις να είναι μηνιαίες 

3. Το επιτόκιο να είναι κυμαινόμενο για το 50% που είναι από πόρους της 
ΕΤΕπ (Euribor 12Μ +1% περιθώριο ΕΤΕπ+1% εγγύηση +0,32% κόστος 
ΤΠΔ)  ενώ για το υπόλοιπο 50% το επιτόκιο να είναι κυμαινόμενο (Euribor 
6Μ +4,30% περιθώριο αναπροσαρμοζόμενο την 1/1 & 1/7 εκάστου έτους) 

4. Οι ασφάλειες – εγγυήσεις προς διασφάλιση της αποπληρωμής του δανείου 
θα είναι οι προβλεπόμενες από το άρθρο 176 παρ. 5 του Ν. 3463/2006 
όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν 

και όπως οι όροι αυτοί αναλυτικά εξειδικεύονται και περιγράφονται στο υπ’ αριθμ. 
πρωτ. 115575/2-11-2015 έγγραφο του Ταμείου Παρακαταθηκών & Δανείων το 
οποίο επίσης καταχωρείται στο ιστορικό της απόφασης αυτής. 
 
 
 
Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 
 

Η ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ           ΤΑ ΜΕΛΗ 

Δημήτριος Μπούχαλης     1. Ηλιόπουλος Αθανάσιος  

  2. Μπασακίδης Νικόλαος 

  3. Μπελογιάννη – 
Θεοδωρακοπούλου Αναστασία  

  4. Μπουζιάνης Παύλος  
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  5. Νιάρχος Αναστάσιος  

  6. Πολίτης Δημήτριος 

  7. Φαββατάς Δημήτριος  

 
 

Ακριβές Απόσπασμα 
Καλαμάτα 24 Νοεμβρίου 2015 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 
ΤΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ 

 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤ. ΜΠΟΥΧΑΛΗΣ 
(ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ) 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
  


